
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

Zápis 
3.  zasedání Zastupitelstva města Karviné konaného  dne 28.01.2019     

Účast Pozváno Přítomno Omluveno Neomluveno
Členové ZM 41 36 5 0
Vedoucí odborů MMK 9 9 0 0
Občané, hosté 24

Jednání zastupitelstva města zahájil a řídil primátor Ing. Jan Wolf. Uvítal všechny přítomné a sdělil, že v době 
zahájení bylo přítomno 35 členů zastupitelstva města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Ze zasedání ZM Karviné se 
omluvil MUDr. Martin Gebauer, MUDr. Bogdan Kufa, Mgr. Petr Juras, Ing. Radek Podstawka a pan Radek Orszulik. 
Dále bylo přistoupeno k procedurálním otázkám. Řekl, že hlasovat budeme veřejně, prostřednictvím hlasovacího 
zařízení. Pro případ jeho poruchy byly určeny tyto sčitatelky: Ivana Legerová, Bc. Petra Klapsiová, Jitka Korzonková, 
Romana Plecháčová a Tamara Hercigová. Hlavní sčitatelkou určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu z 3. 
zasedání Zastupitelstva města Karviné pověřil paní Janu Nekardovou. U ní bylo rovněž možno nahlédnout do zápisu 
z 2. zasedání ZM Karviné konaného dne 10.12.2018, který byl ověřen bez připomínek. Jako pracovní předsednictvo 
byla schválena rada města. Ověřovateli zápisu byli schváleni: pan Vladimír Kolek a Mgr. Aleš Hujík. Připomněl, že 
občané se mohou vyjádřit ke konkrétním projednávaným bodům, a to dříve, než zastupitelstvo přistoupí k hlasování.
Tímto byly ukončeny procedurální otázky, viz hlasování č. 1, usnesení ZM č. 39 (pro 34, proti 0, zdrželo se 0). 

                 
Ing. J. Wolf - sdělil, že v programu 3. zasedání Zastupitelstva města Karviné došlo k těmto úpravám:
Po jednání schůze RM dne 23.01.2019 byl členům ZM předán na cloud Karviná materiál, a to:
z Odboru školství a rozvoje - doplnění programu č. 1 – „Informativní zpráva o vývoji záměru převést Krajské 
středisko volného času JUVENTUS Karviná, příspěvkovou organizaci, na statutární město Karviná“.
Protože tento bod byl uveden v programu 3. zasedání ZM Karviné, nebylo třeba o jeho doplnění hlasovat.

Ing. J. Wolf - zeptal se, zda jsou k takto navrženému programu nějaké dotazy, připomínky. Protože žádné návrhy na 
doplnění programu nebyly podány, nechal navržený program schválit.

HLASOVÁNÍ : č. 2
PRO : 35
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 39
Program 3. zasedání ZM Karviné byl schválen.

                 
Ing. J. Wolf - v souladu s článkem 14.1 JŘ ZM Vás informoval o tom, že člen zastupitelstva, u něhož skutečnosti 
nasvědčují, že by jeho podíl na projednávání a rozhodování určité záležitosti v zastupitelstvu mohl znamenat výhodu 
nebo škodu pro něj samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou zastupuje na 
základě zákona nebo plné moci, je povinen dle § 83 odst. 2 zákona o obcích sdělit tuto skutečnost před zahájením 
zasedání zastupitelstva. Dále dle § 8 zákona o střetu zájmu jsou dlouhodobě uvolnění členové zastupitelstva a 
členové rady, kteří nejsou pro výkon funkce dlouhodobě uvolnění, povinni při jednání zastupitelstva, ve kterém 
vystoupí v rozpravě, předložit návrh nebo jsou oprávněni hlasovat, oznámit svůj poměr k projednávané věci, jestliže 
se zřetelem k výsledku projednání věci by jim mohla vzniknout osobní výhoda nebo újma anebo mají-li na věci jiný 
osobní zájem v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než zastupitelstvo přistoupí k hlasování; oznámen je vždy 
součástí zápisu z jednání; oznámení není třeba učinit, jde-li jinak o prospěch nebo zájem obecně zřejmý.
Střet zájmů nikdo neoznámil.

Nyní bylo přistoupeno k projednávání jednotlivých bodů programu.

1)   Personální obsazení výborů ZM Karviné pro volební období 2018 - 2022
Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu bylo oddělení Kancelář primátora. Návrh na personální obsazení 
výborů zastupitelstva města byl předložen souvislosti s novým volebním obdobím, a to dle přílohy č. 1 k usnesení s 
účinností od 01.02.2019. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :
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Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 1.

HLASOVÁNÍ : č. 3
PRO : 35
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 40
Návrh byl schválen.

2)   Stanovení peněžitého plnění - měsíční odměny předsedům komisí RM karviné, kteří nejsou členy ZM 
Karviné
ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu bylo oddělení Kancelář primátora. Jednalo se o stanovení 
peněžitého plnění předsedům komisí, kteří nejsou členy ZM, a to ve stejné výši 4.700,-- Kč měsíčně, jako 
předsedům, kteří jsou členy ZM Karviné, s účinností od 01.02.2019. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf  - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 2.

HLASOVÁNÍ : č. 4
PRO : 35
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 41
Návrh byl schválen.

3)   Návrh zástupce statutárního města Karviné do správní rady Nadace OKD pro volební období 2018 - 2022
Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu bylo oddělení Kancelář primátora. Rada města Karviné doporučila 
delegovat do správní rady Nadace OKD, pro volební období 2018 - 2022, Ing. Lukáše Raszyka, náměstka 
primátora. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 3.

HLASOVÁNÍ : č. 5
PRO : 35
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 42
Návrh byl schválen.

4)   Zásady k poskytování pracovního volna, náhrad, odměn, příspěvků a cestovného členům Zastupitelstva 
města Karviné
Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační. Změna se bude týkat článku 14, bodu 
14.9.1, kde v souvislosti s vydáním vyhlášky č. 333/2018 Sb., o změně sazby základní náhrady za používání 
silničních motorových vozidel a stravného a o stanovení průměrné ceny pohonných hmot pro účely poskytování 
cestovních náhrad, dojde k úpravě sazeb. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 4.

HLASOVÁNÍ : č. 6
PRO : 35
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 43
Návrh byl schválen.

5)   Zásady o podmínkách tvorby a používání sociálního fondu zaměstnanců statutárního města Karviné 
zařazených do Magistrátu města Karviné
Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační, a to na základě úprav vyplývajících z 
legislativních změn, zejména zákona č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů. Navrhované změny byly zapracovány do 

Statutátrní město Karviná - Magistrát města Karviné
Fryštátská 72/1, 733 24 Karviná-Fryštát ? IČ: 00297534 ? DIČ: 
CZ00297534
Zápis: 2



přílohy č. 1 k usnesení s tím, že „Zásady“ nabudou účinnosti od 28.01.2019. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 5.

HLASOVÁNÍ : č. 7
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 44
Návrh byl schválen.

6)   OZV č. 1/2019 o provedení speciální ochranné deratizace
Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační ve spolupráci Odborem komunálních 
služeb. Bude se jednat o systematické provádění vhodně načasovaných deratizačních opatření. S ohledem na 
zkušenosti z předchozích let byly stanoveny termíny provedení speciální ochranné deratizace v době od 01.04. do 
30.04. 2019 a od 01. 09. do 30.09. 2019. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 6.

HLASOVÁNÍ : č. 8
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 45
Návrh byl schválen.

7)   Poskytnutí finančních příspěvků z rozpočtu statutárního města Karviné na podporu individuální bytové 
výstavby
Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje, který obdržel žádosti o poskytnutí 
finančního příspěvku z rozpočtu statutárního města Karviné na podporu individuální bytové výstavby, které dle 
schválených „Zásad“ splňují stanovené podmínky. K předloženým návrhům otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 7.

HLASOVÁNÍ : č. 9
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 46
Návrh byl schválen.

8)   Uzavření smluv o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu statutárního města Karviné v roce 2019
Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o uzavření smluv o 
poskytnutí účelové dotace mezi statutárním městem Karviná a jednotlivými uvedenými příjemci dotace dle přílohy č. 
1 až č. 9 k usnesení. K předloženým návrhům otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 8.

HLASOVÁNÍ : č. 10
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 2 usnesení č. 47
Návrh byl schválen.
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9)   Návrh na pojmenování mostu, ev. č. 59-008 v Karviné-Dolech, přes řeku Olši na komunikaci I/59
Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Rada města po projednání podnětu 
občana Ing. Jiřího Schenka a vyjádření výboru pro národnostní menšiny ze dne 12.09.2018 doporučila 
zastupitelstvu města návrh na pojmenování mostu ev.č. 59-008 v Karviné-Dolech, přes řeku Olši na komunikaci I/59 
(ul. Ostravská) jako most Generála Šnejdárka, neschválit. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 9.

HLASOVÁNÍ : č. 11
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 48
Návrh byl schválen.

        Doplnění programu č. 1 - Informativní zpráva o vývoji záměru převést Krajské středisko volného času 
JUVENTUS Karviná, příspěvkovou organizaci, na statutární město Karviná
Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Rada města po projednání návrhu 
doporučila zastupitelstvu města vzít informativní zprávu o vývoji záměru převést Krajské středisko volného času 
Juventus Karviná na statutární město Karviná na vědomí. Dodal, že uvedený záměr převodu schválilo předchozí 
zastupitelstvo města. Protože s předloženým návrhem krajský úřad nesouhlasil, bylo uloženo náměstkovi primátora, 
Mgr. Andrzeji Bizoňovi, projednat další postup převodu s Krajským úřadem Moravskoslezského kraje s tím, že o 
výsledku jednání bude zastupitelstvo města následně informováno. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu doplnění 
programu č. 1.

HLASOVÁNÍ : č. 12
PRO : 35
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 1 usnesení č. 49
Návrh byl schválen.

10)   Schválení investičního záměru přípravy a realizace akce Stavební úpravy ul. U Lesa v Karviné-Ráji
Ing. J. Wolf - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 10.

HLASOVÁNÍ : č. 13
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 50
Návrh byl schválen.

11)   Nabytí pozemku p. č. 2715/456 v k.ú. Karviná-město - ČR, ÚZSVM
Ing. J. Wolf - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 11.

HLASOVÁNÍ : č. 14
PRO : 36
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 51
Návrh byl schválen.
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12)   Nové interpelace členů ZM
Mgr. Z. Klusová - podala tyto interpelace:
1. Demolice domů v Karviné-Novém Městě - vzhledem k zahájené demolici domů v Karviné-Novém Městě, které 
jsou v majetku společnosti Residomo, požádala o zaslání uzavřeného Memoranda mezi statutárním městem 
Karviná a společností Residomo s tím, aby bylo také jeho znění zveřejněno na webových stránkách města Karviné. 
V této souvislosti jí zajímalo, zda takto nastavená politika mezi oběma partnery, bude výhodná také pro město 
Karviná. Jeho zveřejnění by mohlo přispět k objasnění otázek nebo nejasností, které občany města zajímají.
Ing. J. Wolf - řekl, že uzavřené „Memorandum“ mezi SMK a Residomem je veřejné s tím, že může být zveřejněno 
také na webových stránkách města. Na základě této skutečnosti začala společnost Residomo velmi dobře 
spolupracovat v oblasti bydlení s městem Karviná. Dodal, že pravidelně v určitých intervalech (týdenních, 14ti 
denních nebo měsíčních) probíhají schůzky na různých úrovních mezi SMK a zástupci společnosti Residomo. 
Především se jedná o porady v rámci tzv. projektu „Bezpečná Karviná“, kterých se zúčastňují zástupci vedení 
města, MP Karviná, vedoucí OSo, OS, OE, OM a OSaŽP a dále Úřad práce Karviná a další přizvaní hosté. Také 
Odbor sociální MMK kvituje spolupráci s Residomem, která dobře funguje. Na pravidelných schůzkách se řeší různé 
situace, které nastanou nebo problémoví nájemníci, na které jsou uvedeni zástupci upozorňováni. Následně jsou 
pak prováděny společné kontroly, prohlídky různých bytových i nebytových prostor, ubytoven apod. Měl za to, že je 
to jediná cesta k tomu, jak dostat situaci ve městě do normálního stavu. Také společnost Residomo, jako soukromý 
vlastník bytového fondu ve městě, se ve spolupráci s městem Karviná vydala touto společnou cestou. Snaží se 
danou problémovou situaci v bydlení řešit a zachránit to, co se ještě zachránit dá. K demolici domů přistoupilo 
město i soukromý vlastník proto, že domy v této lokalitě jsou již neopravitelné. V opačném případě by jejich 
rekonstrukce byla velmi nákladná s tím, že by byl problém je následně znovu obsadit. V současné době se v této 
lokalitě nachází spousta volných bytových jednotek, do kterých se nikdo nechce stěhovat. Město Karviná bylo 
postaveno pro cca 70 tis. obyvatel, dnes má Karviná cca 53 tis. obyvatel. Aby město dobře hospodařilo a také 
vypadalo, musí dostat zcela novou strukturu. Domy, které se dnes bourají, jsou 2. a 3. kategorie, není v nich topení 
s tím, že jejich oprava by byla z ekonomického a bezpečnostního hlediska zcela nevýhodná. Uvedl, že také není 
pravdou, že se tyto bytové domy bourají proto, že by se pod touto částí města mělo nebo se už dokonce těží. Není 
to pravda, ale lež, kterou opět někdo vypustil, aby mezi lidmi vytvořil rozruch. Dodal, že na interpelaci bude 
odpovězeno s tím, že bude Mgr. Klusové zasláno požadované „Memorandum“.
 
2. Vyhlášení bezdoplatkových zón v Karviné - vznesla dotaz, zda vyhlášení bezdoplatkových zón ve městě 
Karviná má již konkrétní pozitivní výsledky nebo dopady. Požádala o zveřejnění konkrétních prokazatelných údajů, 
které poukazují na zlepšení situace ve městě. Údaj by se neměl týkat pouze výše vyplacených doplatků, které se 
zřejmě snížily, ale zda došlo k poklesu hodnot základních kritérií, zejména týkající se indexu kriminality ve městě 
Karviná, ke snížení zásahů OSPOD nebo ke snížení výskytu dalších sociálně patologických jevů apod.
Ing. J. Wolf - řekl, že vyhlášení bezdoplatkových zón ve města Karviná funguje, z města odešli problémoví občané, 
kteří již nebydlí na ubytovnách. Nestěhují se někde o kousek dále k dalšímu soukromému pronajímateli tak, aby 
mohli čerpat doplatky na bydlení. Jen ti, kteří to ještě stihli před vyhlášením bezdoplatkových zón, v těchto lokalitách 
jsou. Jsou však pod daleko větším tlakem a nemohou si dovolit to, co si dovolovali předtím. Tím také dochází ke 
snižování indexu kriminality ve městě, což potvrzuje rovněž statistika vydaná Policií ČR a MP Karviná. Pro město 
Karviná je důležité to, že se přestali přestěhovávat problémoví občané ze Slovenské republiky, z Východních Čech a 
dalších míst. Dříve nemělo město jinou možnost, než jim udělovat trvalý pobyt. Problém s pronajímáním bytů mají 
dnes nejen realitní makléři, kteří mají byty v Karviné za tímto účelem koupené, ale i lidé přestali byty za tímto účelem 
skupovat. Domníval se, že zavedení bezdoplatkových zón již nikdo nezruší, tedy ani Ústavní soud nebo nějaké 
ministerstvo. Dodal, že výsledky tohoto opatření jsou už dnes hmatatelné s tím, že vidět budou určitě později, neboť 
se jedná o záležitost řešenou z dlouhodobého hlediska. Konkrétní čísla ze statistiky týkající se snížení kriminality ve 
městě Karviná, která poskytne městu Karviná Policie ČR a MP Karviná, budou zaslána Mgr. Klusové písemně.

3. OZV týkající se regulace hazardu - sdělila, že Piráti a Starostové, jako liberální strana, nejsou pro úplný zákaz 
provozování hazardu, ale v Karviné jsou pouze pro jeho poměrně tvrdou regulaci. Kvitují proto přijetí této OZV s tím, 
že jim nebylo jasné, do kdy bude 72 provozoven (podniků) uvedených v OZV, provozovat svou činnost na základě 
přechodného ustanovení, které uvádí, že mohou provozovat hru na zařízeních, která mají licenci od ministerstva 
financí. Bylo jim jasné, že za toto opatření město nemůže. Před volbami však bylo panem primátorem v médiích 
sděleno, že cílový stav ve městě Karviná by mohly být 2 – 3 kasina. Zajímalo jí, kdy se předpokládá, že by mohlo k 
tomuto cílovému stavu město dospět.
Mgr. P. Bičej, ředitel MP Karviná - sdělil, že přesnou odpověď může dát OE MMK s tím, že se čeká, až přestanou 
platit povolené licence ministerstvem financí. Pak by měly být v provozu pouze kasina, která budou mít licenci. Dnes 
si již kasino nebude moci licenci půjčovat, bude muset mít v provozu minimálně 30 herních strojů 24 hodin denně.
Ing. J. Wolf - dodal, že vše ukáže čas. To, že v Karviné budou v provozu 2 - 3 kasina, byl pouze jeho odhad. Může 
nastat situace, že jich může být 5 nebo nemusí být žádné, vše záleží na ekonomické situaci a kupní síle obyvatel.

4. Modernizace TKV - vznesla dotaz, kdy dojde k výstavbě v areálu Veolia (bývalá Teplárna Karviná-Doly) s tím, že 
by se mělo jednat o nějakou modernizaci provozu. Na základě zjištěných zdrojů vznesla dotaz, zda se nebude 
jednat o spalovnu komunálních odpadů. Mělo by se jednat o spalování hnědého uhlí a směsi komunálního odpadu. 
Pokud neznáme přesné složení komunálního odpadu, kdy při jeho spalování hrozí např. u nějakých havarijních 
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stavů, že může dojít ke skokovému zvýšení nebezpečných kovů (rtuti) v ovzduší, která je dost nebezpečná. Zeptala 
se, zda bude město Karviná po případné realizaci této stavby provádět kontrolní měření kvality ovzduší ve městě 
nebo zda bude požadovat, aby po realizaci stavby prováděla měření kvality ovzduší společnost Veolia.
Ing. J. Wolf - domníval se, že měření bude pravděpodobně provádět OHS s tím, že na provozování kotle budou 
určitě platit přísné normy. Městu se dnes spíš jedná o to, zda bude muset řešit za velké peníze třídičku odpadů s 
tím, že pak bude nutné TAPY (tuhé alternativní palivo) někde spalovat. Pokud nebude multipalivový kotel na 
Barboře, bude nutné odpad někde daleko odvážet, platit za TAPY a také za dopravu. V současné době ještě není 
město Karviná rozhodnuto, jakým směrem se vydá. Vše je zatím ve fázi diskuze s tím, že společnost Veolia Energie 
ČR, a.s. zatím návrh připravuje. K hodnotám spalin se bude z odborného hlediska určitě vyjadřovat OHS, tedy zda 
bude do ovzduší unikat rtuť či nikoliv nebo jiné škodlivé spaliny. Dodal, že nikdo nemá zájem, aby se ovzduší v 
Karviné ještě více zhoršovalo.
Ing. J. Maierová - vedoucí OKS - vysvětlila, že v současné době je modernizace TKV v řízení, předpokládaný 
termín dokončení v roce 2023. Předložená Dokumentace záměru „Modernizace TKV“ byla vypracována v souladu s 
požadavky zákona o posuzování vlivů na životní prostředí. Záměrem investora - Veolia Energie ČR, a.s., je pro 
zajištění dodávek tepelné energie obyvatelstvu měst Karviná a Havířov, navýšení výrobní kapacity (výkonu) teplárny 
TKV v Karviné-Doly o dva nové tepelné zdroje, a to:
1. výstavba nového multipalivového kotle K7 o tepelném příkonu cca 70 MW na zdroji TKV,
2. výstavba nového špičkového zdroje, a to v podobě plynové horkovodní kotelny se třemi kotly o celkovém 
tepelném příkonu 44 MW v areálu zdroje TKV. Multipalivový kotel bude konstruován na spoluspalování až 50 % 
tuhého alternativního paliva (TAP). Zavedení této technologie reaguje na novelu zákona o odpadech, která od roku 
2024 (nyní se hovoří už o roce 2030) zakazuje ukládání směsného komunálního odpadu na skládky. TAP bude 
zpracován dle platných norem a právních předpisů. Provozem nových kotlů budou plněny podmínky BAT 
technologie a přísnější limity pro prachové částice, což zajistí minimalizaci negativních dopadů na životní prostředí a 
lidské zdraví. Po zahájení provozu nových zařízení bude odstavena výroba v parních kotlích s granulačním 
ohništěm na černé prachové uhlí na Teplárně Čs. armády o stávajícím tepelném příkonu 198,8 MW. Statutární 
město Karviná se záměrem souhlasilo – viz usnesení z 3. Rady města Karviné konané 21.11.2018 za předpokladu 
dodržení všech zákonných norem a opatření k prevenci, vyloučení, snížení, popřípadě kompenzaci nepříznivých 
vlivů, jenž jsou stanovena v dokumentaci uvedeného záměru a za dodržení opatření:
- přednostně využívat TAP vyráběné z již nerecyklovatelných komunálních odpadů produkovaných v rámci MSK,
- zvolit nejekologičtější a nejmodernější technologii a dodržovat veškerá právní ustanovení při navýšení výrobní 
kapacity (výkonu) Teplárny Karviná. Tím bylo na interpelaci odpovězeno.

Bc. J. Holovka - přednesl tyto interpelace:
1. Webové rozhraní - Bezpečná Karviná - zeptal se, zda je možné upravit webový Portál tak, jak např. vede 
hlášení závad město Bohumín. Doporučoval rozdělovníkem rozdělit dané problematiky podle toho, jak je občané 
hlásí. Stává se, že přes webový portál Bezpečná Karviná nepřichází pouze hlášení týkající se problematiky MP 
Karviná, ale spadá tam také cca 30 % hlášení závad např. veřejného osvětlení, znečištění městského mobiliáře a 
jiné. Navrhl, zda by nebylo možné doplnit hlášení občanů také nějakou fotodokumentací dané problematiky.
Ing. J. Wolf - řekl, že uvedená záležitost je již v řešení v rámci dlouhodobě připravovaného projektu, včetně 
rozšířeného kamerového systému. Protože současný systém není ideální, hledá se nějaká cesta, která povede ke 
zlepšení i tohoto hlášení. Tím bylo na interpelaci odpovězeno.

2. Parkování u NsP Karviná-Ráj - poukázal na problém s parkováním u NsP Karviná-Ráj, kde se nachází placené 
parkoviště. Také veřejné parkoviště, které ráno využívají samozřejmě i lékaři, je zcela plné. Lidé, kteří přijíždějí do 
nemocnice z daleka, pak nemají kde zaparkovat, někdy ani na tom parkovišti placeném. Zeptal se, zda by se nedala 
prověřit využitelnost menšího placeného parkoviště na křižovatce ulic Vydmuchov a Fryštátská u č. p. 56 a podle 
zjištěných výsledků využitelnosti ho změnit např. na parkoviště s parkovacími hodinami.
Ing. J. Wolf - řekl, že na interpelaci bude odpovězeno písemně.

13)   Různé MMK
Ing. J. Wolf - podal informaci, že minulý týden proběhla schůzka členů komise zabývající se výstavbou nového 
bazénu v Karviné-Hranicích. V této souvislosti uvedl, že se zúčastnil také schůzky s paní ředitelkou Lázní Darkov 
paní Filipi s tím, že byla pozvána na zasedání ZM. Z důvodu zahraniční cesty se omluvila. Bude proto pozvána na 
některé z dalších zasedání ZM s tím, že v této době už by měla mít i uvedená komise více informací, aby se město 
Karviná, po vzájemné diskuzi s paní ředitelkou Lázní Darkov, mohlo rozhodnout, jakou cestou se v této záležitosti 
nakonec vydá.

p. P. Letocha - předložil dva náměty k řešení:
1. Výstavba chodníku - předložil návrh na výstavbu chodníku v Karviné-Starém Městě, v areálu Průmyslové zóny 
Nové Pole s tím, že by bylo využito pozemků ve vlastnictví města, a to p. č. 2243/8 a 1264/4. Mělo by se jednat o 
chodník, který by vedl k zastávce MHD.
Ing. J. Wolf - domníval se, že také majitelé firem na Novém Poli by se měli na uvedeném požadavku podílet. Po 
předložení požadavku však často zapomínají na to, že by měli pro své zaměstnance taky něco udělat. Problém 
může nastat, že pokud nebude chodník vybudován kolem hlavní cesty, tak lidé budou stejně chodit po okraji hlavní 
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cesty, kde pozemky nepatří městu, ale MS kraji nebo ŘSD. Dodal, že návrh vedené trasy chodníku bude prověřen s 
tím, že na námět bude písemně odpovězeno.

2. Aplikace mobilního karvinského rozhlasu - kvitoval vznik aplikace mobilního rozhlasu s tím, že vznesl dotaz, 
zda je již v plném provozu. Přestože se do aplikace přihlásil s tím, že informace o konání dnešního zasedání ZM mu 
nepřišla.
Dále vznesl podnět, v rámci kterého podal informaci o zaznamenání důlního otřesu s tím, že touto cestou by bylo 
možno o tom veřejnost informovat, např. že se nic nestalo, čímž by se občané města uklidnili.
Ing. J. Wolf - pokud dojde k otřesu v noci (uváděný otřes byl v 22:00 hod.), nevěděl, kdo by o tom občany města 
informoval. Měl za to, že tyto informace zveřejňuje Báňský úřad Ostrava nebo tiskový odbor OKD, a.s.
PhDr. R. Nogol, MPA, tajemník MMK - domníval se, že správní orgány reagují na podnět s tím, že konkrétní zprávu 
se musí nejdříve od někoho dozvědět. V opačném případě hrozí riziko, že město může šířit poplašné zprávy. Město 
má pracovní pohotovost pouze na pracovištích krizového řízení. Pokud by nastal nějaký problém, spouští se 
nastavený mechanismus. Během pracovních dnů poskytují informace systémoví pracovníci na Oddělení Kancelář 
primátora. V tuto chvíli však není možné v této oblasti přijímat žádná opatření. Není to jednoduchá záležitost, 
protože město se musí nejdříve informaci oficiálně dovědět od příslušné instituce, neboť následně nese 
odpovědnost za její zveřejnění.
Bc. L. Hudeček, tiskový mluvčí - sdělil, že plná verze mobilního rozhlasu je v provozu. Začali registrovat zájemce o 
sms zprávy a emaily s tím, že v pátek došlo k technické poruše na sms bráně MMK, tudíž nebyl rozhlas v provozu. 
Porucha se řeší oddělením informačních služeb s tím, že během tohoto týdne by mělo dojít k nápravě a sms by 
měly být již odesílány všem. Tím bylo na dotaz odpovězeno.

14)   Různé - občané
 občan města – přednesl tyto náměty k řešení:

1. Ve svém vystoupení poukázal na problémy se smogovým ovzduším na území města Karviné, které hlavně 
způsobují různí znečišťovatelé v Moravskoslezském kraji. Uvedl, že polovina měsíce ledna byla převážně smogová 
s tím, že byla často vydávána různá upozornění, aby hlavně matky s malými dětmi a starší občané nevycházeli na 
dlouhou dobu ven, nemělo se doma dlouze větrat apod. Přednesl dnes vydaná data Nejvyšším kontrolním úřadem, 
že v období 2015 - 2017 bylo vyčerpáno 15 miliard Kč na to, aby se ovzduší obecně zlepšilo s tím, že projekty 
plánované do roku 2020 se nestihnou realizovat. Logiku této situace viděl také v tom, že pokud ceny energií půjdou 
opět letos od ledna nahoru, lidé nebudou mít na kvalitní palivo nebo výměnu kotlů, kterých bylo podle zprávy z 
ministerstva ŽP vyměněno dosud pouze cca 10 %. Součástí zprávy byla také informace, že je třeba ještě vyměnit 
starší dieselové vozy a starší lokální topeniště, tedy v domech, kde bydlí převážně starší občané, kteří na nový 
ekologický kotel peníze nemají. Na druhou stranu, jak k tomu přijdou občané, kteří bydlí v panelových domech, 
ovzduší neznečišťují, ale přesto tento vzduch musí dýchat. Mnoho lidí trpí různými nemocemi, alergiemi, astmatem 
apod. V televizi nedávno proběhl dokument o tom, že např. jeden tanker, který vyjede z přístaviště v Singapuru, na 
své palubě má cca 3000 kontejnerů a než dojede do Hamburku, tak spálí tolik emisí, jak vydá do ovzduší jako 20 
tis. automobilů. To už však nikdo neřeší. Nikoho nezneklidňuje ani zpráva, kolik nad Českem přeletí letadel. Řeší se 
jen, že někdo v kotli spaluje hnědé uhlí, které je levnějším palivem. Dodal, že už neřeší to, že si někdo v zahraničí 
může koupit tzv. emisní povolenky. Od města Karviné by v rámci smogové situace očekával nějaké ráznější řešení, 
samozřejmě i na vyšší úrovni, např. v Parlamentu ČR, kde má město svého zástupce. Byl si vědom toho, že změnit 
tuto situaci bude velmi těžké a složité. Protože jsme tímto smogem postihováni všichni, kteří zde žijí, mohli by za to 
mít občané nějakou kompenzaci, např. v období smogové situace by měli nechat své automobily doma a jezdit 
zdarma nebo by jim měla být poskytnuta sleva na nájemném apod. Měl za to, že ze zastupitelstva města by měl 
vzejít nějaký námět, který by byl věcný a tvrdý, protože řeči, které se kolem smogové situace jen vedou, nejsou k 
ničemu. Domníval se, že mladá generace odchází z našeho města také v souvislosti s touto situací s tím, že se 
mladí nemají ani pro co vracet zpět.
Ing. J. Wolf - k vystoupení p. uvedl, že ho smogová situace ve městě také netěší. Nelíbilo se mu, že stále 
někdo řeší odchod našich dětí z města, ať už je to z jakéhokoliv důvodu. Měl za to, že dnes je jiná doba s tím, že 
tento problém není jen v Karviné, ale je celorepublikový. Mladí lidé odcházejí např. ze Zlína, Olomouce, kde je 
daleko lepší vzduch. Smogová situace je i ve velkých městech, jako je Brno a Praha. Uvedl, že naposledy v měsíci 
listopadu 2018 zaslal dopis ministru ŽP s tím, že ho požádal, aby přijel do Karviné za účelem řešení této situace. 
Dostal však odpověď, že ministr do Karviné nepřijede, ale někdy začátkem února 2019 do Ostravy. Pravdou je, že 
nikdo dnes nezná klíč k tomu, jak smogovou situaci vyřešit. Z jedné strany nás zamořuje průmysl z Polska, z druhé 
strany doprava, z části také domkaři. Je pravdou, že jsme městem, které nejméně čerpá dotace na výměnu kotlů. 
Není však možné tolerovat, aby někdo topil plasty nebo jiným odpadem. Spalování v nových kotlech je po všech, 
tedy i ekonomické stránce výhodnější. Řekl, že by se mu taky líbilo, kdyby nám někdo dal např. prázdniny v období, 
kdy bude vyhlášena smogová situace nebo bychom měli v tomto období nějaké slevy, úlevy či dopravu zdarma. 
Dnes se již projevuje smogová situace v celém Severomoravském kraji. Situace se dá měnit pouze postupnými 
kroky. Město již dlouhou dobu usiluje a bojuje za vybudování obchvatu města. V této souvislosti obdržel informaci z 
ministerstva financí, že pro město Karviná bude na podzim uvolněna dotace na vyčištění jezera Lodičky. Mělo by se 
jednat o investiční akci, která bude společně souviset s výstavbou obchvatu. Dojde tím k ušetření cca 100 mil. Kč z 
rozpočtu města. Je také vyvíjen tlak na ČSAD s tím, že již mnoho autobusů MHD v Karviné jezdí na plyn. Na závěr 
uvedl, že je dnes životní prostředí ve městě o něco lepší, než tomu bylo před několika lety.
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Mgr. Z. Klusová – domnívala se, že určitě nějaké možnosti, jak se smogové situaci bránit, jsou. Město by již 
nemělo připustit výstavbu dalších továren s komíny. Souvisí to také s plánovaným spalováním odpadu, který by se 
měl do Karviné svážet ze širokého okolí s tím, že by kotel na toto spalování neměl být postaven ani v Ostravě. 
Pokud má Veolia zájem o výstavbu tzv. spalovny, měla by o tom jednat v jiném vzdálenějším městě. V těsné 
blízkosti Karviné je již Elektrárna Dětmarovice a další těžký průmysl. Největším znečišťovatelem v okolí je hutní 
podnik AlcerolMitall Ostrava, a.s., který dostává z ministerstva určité výjimky. Město by se mělo rozhodnout, jestli tu 
chce mít jako prioritu těžký průmysl a budeme zde dýchat špatný vzduch nebo se vydá zcela jiným směrem.
Ing. J. Wolf - domníval se, že pokud nebude spalovna komunálního odpadu postavena na Barboře, bude 
postavena jen někde o cca 5 km dále. Nic to nevyřeší z hlediska rozptylových podmínek s tím, že i poplatek na 
odvoz odpadu bude daleko vyšší. Pokud bude společnost Veolia předělávat jeden kotel na multipalivový kotel, bude 
jeden klasický kotel na černé uhlí vypnutý s tím, že při spalování budou emise daleko nižší, než u kotle původního.
Tím bylo na námět odpovězeno.
 
2. Konání společenských akcí pro občany městem Karviná- sdělil, že dne 11.01.2019 se konal v OD Družba 
společenský ples města Karviné, kterého se chtěl se svými přáteli zúčastnit. Prodej lístků měl být zahájen v prosinci 
v pokladně MěDK od 15:00 hod. Osobně zde byl s tím, že před ním stáli 4 zájemci o lístky. Když přišel na řadu v 
15:15 hod., bylo mu sděleno, že již lístky na ples nejsou, že byly vyprodány. Zeptal se, proč tomu tak bylo nebo na 
jakém principu prodej lístků probíhal. Domníval se, že v předprodeji měly být lístky 15 minut po zahájení prodeje 
ještě k mání. Nechtěl z toho, že se na tento ples nedostal, činit žádné závěry, pouze nabyl dojmu, že ples města asi 
nebyl určen pro obyčejné lidi. Šlo mu pouze o princip, že když byly dány lístky do prodeje, měly by být pro všechny 
bez rozdílu. Jelikož kapacit KD Družba je asi 300 míst, cca 50 lístků k volnému prodeji bylo dost málo.
Mgr. O. Humplíková, ředitelka MěDK -vyjádřila se ke způsobu prodeje lístků s tím, že v prodeji nebyla všechna 
místa. Probíhá tzv. před rezervace lístků pro sponzory, členy ZM s tím že zbytek lístků pak byl dán do prodeje. 
Protože je o městský ples vždy velký zájem, byl stanoven počet lístků, které mohla koupit jedna osoba. Počet lístků 
na prodej byl proto omezen. Možná pan  neměl zájem o lístky na balkon, kterých bylo dáno do prodeje více. 
Protože nebyla schopna říct, kolik přesně lístků zbylo na prodej, vše ověří a na dotaz odpoví písemně.

 občan města -přednesl dotaz týkající se vydaných publikací k 750. výročí založení města 
Karviné. Vzhledem k tomu, že v loňském roce měly vyjít 3 publikace k 750. výročí založení města Karviné, vznesl 
dotaz, zda již vyšly nebo kdy mají případně vyjít. V prosinci 2018 se dověděl, že vyšla kniha „Karvinská hornická 
kolonie“ s tím, že ho zajímalo, zda a kdy bude dána do prodeje. Mezi dalšími měla být publikace: „Bohatství v 
různorodosti“ a „Dějiny Karviné“. Zeptal se, zda rovněž vyjdou, nebo v jaké fázi příprav je jejich vydání.
Mgr. A. Bizoń, náměstek primátora - k publikaci „Bohatství v různorodosti“ uvedl, že se nyní řeší autorská práva a 
podle vedoucího prací pana  je u této publikace problém i s odborným překladem. K „Dějinám Karviné“ 
sdělil, že podle informací OŠR měly publikaci připravovat Lidové noviny. K dnešnímu dni je situace taková, že za 
město Karviná byl podán dotaz s vysvětlením prodlevy u uvedeného nakladatelství. Nyní se čeká na jejich odpověď. 
Publikace „Karvinská hornická kolonie“ byla ke konci roku 2018 vydána. Protože byla vydána s dotací ministerstva 
kultury, připravuje se návrh, jakým způsobem dát knihu do prodeje, nebo zda jí bude vůbec možné do prodeje dát z 
důvodu udržitelnosti daného projektu. Město prostřednictvím OŠR je ve spojení s informačním centrem, které má 
také o tuto knihu zájem. Tedy v nejbližších dnech by mělo padnout rozhodnutí, jakým způsobem bude kniha 
předána informačnímu centru nebo případně do prodeje. Tím bylo na námět odpovězeno.

                 
Ing. J. Wolf – protože byly projednány všechny body programu, jednání 3. zasedání Zastupitelstva města Karviné 
tímto ukončil. Řekl, že na dalším jednání se zastupitelstvo města sejde 18.03.2019.

Ing. Jan Wolf, v. r.
...........................................
Ing. Jan Wolf
primátor

Ověřovaté zápisu:

Vladimír Kolek, v. r.
............................................
p. Vladimír Kolek

Mgr. Aleš Huhík, v. r.
...........................................
Mgr. Aleš Hujík

Zapsala: Jana Nekardová, v.r., zaměstnankyně Oddělení KP
Karviná dne 01.02.2019
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